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– Am ajuns acasă la un 
martir în viață, dar nu la 
tatăl celebrului cantautor 
Tudor Gheorghe, ci la Ilie 
Tudor însuși. De unde vă 
trageți?

– Din locul ăsta; tata 
era țăran sărac, iar mama 
neștiutoare de carte, eu fiind 
al 13-lea copil.

– Unde ați făcut școala primară?
– Am urmat primele șapte clase aici, la 

Podari, apoi Seminarul [Teologic] de la Craiova, 
patru ani, Școala [Elementară] de Agricultură din 
Poiana Mare, [județul Dolj,] alți patru ani, după 
care... sfânta pușcărie, încă șase ani.

– La ce vârstă ați intrat în Mișcarea Legio-
nară?

– Aveam 14 ani când m-au luat copil la 
Legiune și sunt unul dintre cei 70 care au avut 
norocul ăsta. Căpitanul, care era un om excepțio-
nal, a trimis o circulară în toată țara; ne-a adunat 
pe copiii de țărani săraci care au terminat cele 
șapte clase primare cu note mari și ne-a adus la 
București; din Dolj, am fost patru.

– Ați vrut să intrați sau ați fost luat?
– M-a trimis părintele din sat, care era 

comandant legionar, că în comuna Podari erau 
trei cuiburi legionare. Era o chestiune de trans-
formare a omului – așa s-a înțeles la vremea 
aia. O ședință de cuib: „Ce avem de făcut? O 
văduvă – s-o scăpăm din necaz, o fântână – s-o 
punem la punct, un pod – să-l reparăm și așa 
mai departe”. Și m-au atras cântecele legionare, 
pe care le cântam și în gând, ca să nu le uit! Aia 
a fost prima formație de F.D.C.-iști [membri ai 
Frățiilor de Cruce], dar n-am acționat, că eram 
copii. Pe urmă, după ce am venit din Comer-
țul Legionar, am vrut să facem ceva; dar ce să 
facem, că a venit Rebeliunea legionară? Și, gata, 
am terminat.

– L-ați cunoscut pe Căpitan?
– Sigur, că da, dar n-am spus la nimeni; 

copiii mei se mirau: „Cum, ai stat lângă Co-
dreanu??” „Am dormit cu el în cort, măi!”. Era 
un om extraordinar! Te hipnotiza cu privirea și 
te cunoștea ce fel de om ești după gesturi. Să vă 
spun o întâmplare: la Casa Verde, era mormântul 
lui [Ion] Moța și [Vasile] Marin, unde n-a mai 
rămas decât o cruce în vârf; el se scula la ora 
cinci dimineața, se ducea la mormânt și se ruga, 
după care pleca la treburi. Altă dată, a zis: „Cine 
e de la țară?” Am săltat mâna sus. „Știi să 
faci focul?” „Cum să nu știu??” „Atunci, uite, 
grămada de lemne e acolo”. Trebuia să încălzim 
apa într-un cazan de rufe. Am făcut focul, am în-
ceput să privesc în el și m-am emoționat, că așa 
făcea mama acasă mămăliga și turna laptele, și 
la fel priveam și atunci în foc. În timpul ăsta, s-a 

apropiat Căpitanul; m-am ridicat și l-am salutat. 
„Ai plâns!” „Da, Căpitane...” „De ce?” „Mi-e 
dor de-acasă...” „Nu-i nimic; ai răbdare, că ai 
să ajungi și acasă, dar acum avem treabă”. Asta 
a fost atunci. Dacă toată ziua eram cu el... Câte 
momente am trăit! Le-am scris în carte. Un alt 
exemplu, despre moralitatea legionară: veneau 
fetele de la Constanța cu cartofi, cu tot ce trebuia 
pentru restaurantul legionar; atunci l-am văzut 
prima dată pe Căpitan, în sediul legionar de la 
Carmen Sylva. Nicoleta [Nicolescu] îi făcea 
tabloul și-i zice: „Căpitane, numai un pic...”. El 
stă, se uită și o întreabă: „Dar ce nu merge?”. 
„Ochii, Căpitane; o dată sunt albaștri, o dată 
căprui...” „Lasă, că te descurci tu!”. În timpul 
ăsta, două fete care luaseră niște cartofi se du-
ceau la bucătărie, iar una s-a împiedicat, gata să 
cadă; din spate, a venit un băiat și i-a dat o palmă 
peste fund – ăsta era logodnicul ei, student în 
anul cinci la Drept. Căpitanul a văzut: „Iedule, 
trimite-l pe Pârâianu la mine!” - așa-mi zicea, 
că eram iute. Mă duc la Pârâianu: „Te cheamă 
Căpitanul!” „Unde?” „La dânsul, în cort”. Ăsta 
se duce. „Să-ți iei singur pedeapsa pentru gestul 
indecent pe care l-ai făcut!”. Când a ieșit, era 
roșu... De la Constanța până la Carmen Sylva, 
erau vreo zece kilometri și aveam o camionetă 
pe care o botezasem Căprioara, cu care cumpă-
ram cartofi, carne și ce mai era nevoie. Totdeau-
na, îl ajungeam pe Pârâianu pe drum și la dus, 
și la întors, dar niciodată nu s-a urcat în mașină; 
și-a luat singur pedeapsa pentru gestul nepotrivit 
pe care l-a făcut. De aici vedeți moralitatea legi-
onară, care era o sumă de principii trăite.

– V-au atras cântecele legionare, dar ce v-a 
menținut în Legiune?

– Întâlnirea cu marii intelectuali; erau medici, 
avocați, ingineri, intelectuali de rasă. De exem-
plu, a venit de la București un grup de legionari 
și apăruse un cântec care se chema Răzbunare; 
Căpitanul l-a ascultat – îl văd, ca acum: frumos, 
cu o pălărie mare, în pantaloni scurți și cu o 
cămașă alba, tot scurtă: „Măi, copii, e frumos 
cântecul, îmi place; dar răzbunarea... e numai 
la Dumnezeu”. El trăia toate lucrurile astea; te 

cunoștea după ochi, te vedea cum te miști și așa 
mai departe. Era un fel de... Era Căpitan!

– Avea și el antipatiile lui?
– Sigur că da; de exemplu, când s-a făcut 

ridicarea în grad a ajutoarelor de comandanți, tot 
la Carmen Sylva. Eu eram picolo, iar chelnerul 
meu era avocatul Livezeanu, un om distins – el 
ne-a luat la Craiova. Și se așază la o masă, pe 
care i-am aranjat-o, o doamnă frumoasă, cu o 
pălărie mare, superbă, care zice: „Să vină chel-
nerul!” Zic: „Camarade comandant, te cheamă 
doamna de la masa cutare”. Parcă-l văd... În 
halat alb, purtând ochelari cu dioptrii mari și 
cu creionul la ureche: „Ce dorește doamna?” 
Și ea spune: „Dumneata semeni foarte mult cu 
avocatul Livezeanu, un bun prieten al meu”. „Eu 
sunt, doamnă!” „Dar ce-ai făcut, de-ai ajuns 
chelner?”. Și a plecat. Când m-a-ntrebat: „Unde 
e doamna?” „Plecă, de cum auzi cine ești!” 
Căpitanul n-a gustat reacția ei.

– Care erau cele mai importante calități ale 
Căpitanului?

– În primul rând, era credincios; apoi, era 
drept și impunea prin prezență – era un om fru-
mos, domnule! Nu l-am văzut vreodată nervos, 
era mereu cu zâmbetul pe buze; dar, uneori, se 
mai încrunta, că avea și el supărările lui. Câte 
frământări a avut... Știți la fel de bine ca mine.

– Ce i-ați reproșa? Ce trebuia să fi făcut 
altfel și n-a făcut?

– N-a avut timp; mort la 39 de ani... Și cât am 
stat noi la putere? Câteva luni și începusem; ori 
Carol al II-lea și camarila lui nu puteau să-l ierte, 
că era arhanghelul dreptății românești.

– Cum ar fi arătat țara asta dacă ar fi trăit 
Căpitanul?

– Aoleu, Dumnezeule!... Ca Germania de 
acum, numai că noi nu suntem nemți. Ar fi fost 
înfloritoare cum nu se poate imagina, pentru că 
el urma să transforme sufletul românesc.

– Când ați fost arestat?
– În ’58.
– Și care a fost motivul?
– Se asfalta șoseaua Craiova - Calafat și 

fusesem numit șef la pază; odată, vine un inginer 
la mine: „Tudore, cum stai cu paznicii?” „Bine, 
domnule.” „Hai să facem un control; pe cine ai 
la Radovan?” „Un tânăr pe care l-am angajat 
acum trei săptămâni.” „Du-te și vezi ce face, că 
rămân eu aici”. M-am dus și, când m-am uitat 
pe geam, ăsta curăța un pistol. Am deschis ușa și 
s-a speriat. „De unde-l ai?” „Dumitale, pot să-ți 
spun; i-am dat în cap la unul și i l-am luat.” 
„Mă, dar eu trebuie să fac mâine raport la 
Miliție”. „Nu te duci dumneata, că m-ai angajat 
din milă”… Ăsta era ofițer sub acoperire, care 
mă urmărea, căci se știa că fusesem copilul lui 
Codreanu; mă întreba mereu despre Mișcarea 
Legionară și vorbeam cu simpatia de rigoare. El 
m-a arestat.

– Ce scria în actul de acuzare?
– „Ilie Tudor a întemeiat o organizație secretă 

pentru a răsturna guvernul prin intervenție 
armată”.

– Și cum ați fost calificat?
– „Marele bandit”; iar eu habar n-aveam!
– Unde ați fost închis și cât timp?
– Patru ani, am trecut prin reeducarea de la 

Aiud; apoi, cei cu pedepse mari – eu am avut 29 
de ani de condamnare – am fost trimiși în Balta 
Brăilei, unde am stat doi ani, după care am fost 
eliberat la grațierea din ’64.

– Ați avut de suferit și după eliberare?
– Am fost urmărit permanent.
– Dar băiatul dumneavoastră?
– Propriu-zis, n-a avut, dar el nu era pentru 

ce se pregătea să fie, ci un actor căruia nu-i dă-
dea nimeni nicio atenție. „Tată, nu mai merge!”. 
Mă duceam la vie și atunci și-a pregătit primul 
spectacol: un scaun și o chitară. Și a „rupt”!

– Moștenește harul de undeva?
– De la Ilie Tudor - și vocea, și urechea. El a 

scris o carte, La taifas cu Tudor Gheorghe, unde 
povestește: „De la tata am luat darul poeziei și al 
cântecului, iar de la mama dârzenia în muncă”.

– Să admitem că am putea da viața cu 80 de 
ani înapoi; ce ați schimba?

– N-aș schimba nimic; aș vrea doar să mai fiu 
o dată de 20 de ani. Dar să știți – și vă fac o măr-
turisire: eu am păcătuit mai mult după ce am ve-
nit de la închisoare; eu, care eram pregătit să mă 
satur în pușcărie de arpacaș. Și aici, îi mulțumesc 
lui Dumnezeu; dar de ce mă ține până la vârsta 
asta, când eu sunt păcătos? Are el un gând: „Eu 
mustru și pedepsesc pe cine iubesc”.

– Enumerați câteva personalități celebre pe 
care le-ați cunoscut.

– Toată marea gândire a României de atunci: 
medici, avocați, ingineri, studenți... Nu mai 
vorbesc de Căpitan, de Nicadori și de Decemviri. 
Generalul Gheorghe Cantacuzino-Grănicerul era 
un hâtru nemaipomenit, dar în fața Căpitanului 
părea că e soldat. Apoi, Radu Gyr, Nichifor Crai-
nic, părintele [Dumitru] Stăniloae... Sunt atâția! 
Pe toți i-am cunoscut.

– Care este cea mai luminoasă rază a vieții 
dumneavoastră?

– Ziua în care l-am cunoscut pe Căpitan; a 
fost cea mai însorită din viața mea.

– Regrete aveți?
– Regret doar că am păcătuit; încolo, n-am 

niciun regret.
– Ce viitor întrevedeți 

acestei țări?
– Dumnezeu să mă 

ierte, dar n-o văd bine, că 
în fruntea ei sunt tot ăia 
dintotdeauna. Însă Dumne-
zeu este cu ochii pe noi, iar 
noi suntem grădina lui.

– Ați așternut și pe 
hârtie gândurile și trăirile 
dumneavoastră?

– Am 12 cărți publicate 
și mai e una, de versuri, dar 
nu știu ce titlu să-i dau; am 
zis să-i spun Cu capul pe 
genunchii Domnului.

– Spuneți-mi o strofă, vă rog.
„Câtă negură se-ascunde
În furtuna unui veac,
Câtă foame se-mbulzește
În traista unui sărac...”
– Dacă v-ar auzi Dumnezeu în acest moment, 

care e cea mai arzătoare rugăminte pe care i-ați 
adresa-o?

– Doamne, ține țara și neamul ăsta așa cum 
le-a vrut Căpitanul!

NOTA ISPRAVNICULUI. În spațiul 
public, despre aspectele pozitive, onorabile sau 
înălțătoare ale Mișcării Legionare se vorbește 
în șoaptă sau deloc pentru că, vezi Doamne, e 
propagandă. Se vorbește doar de crimele legio-
nare, unele (puține) reale, majoritatea atribuite. 
Personal, cred că e vorba de o mistificare operată 
prin transformarea excepțiilor în normă. 

Mișcarea Legionară ar trebui rejudecată de 
un tribunal real, românesc, căci până acum nu 
a fost judecată/condamnată decât de Tribunalul 
Poporului și Institutul Wiesel. A venit vremea să 
facem un bilanț al faptelor tuturor, să le punem 
pe cântar și abia după aceea să dăm o sentință. 
Pe toate, absolut toate temele sensibile ale isto-
riei noastre: Mișcarea Legionară, cazul Mareșal 
Ion Antonescu, Holocaustul, cazul Nicolae Ceau-
șescu. Căci până acum ne-au livrat alții sentințe-
le. Sentințe prefabricate! 

Este nedrept, este umilitor să stai în genunchi 
în fața celor care te urmăresc, te persecută și te 
monitorizează pe banii tăi. În genunchi nu se stă 
decât în fața lui Dumnezeu, atunci când te rogi. 
În orice altă situație, poziția este degradantă, pro-
miscuă sau cel puțin ambiguă. 

Până la materializarea unor procese sau 
dezbateri publice demne, cu toate probele și 
mărturiile la vedere, CERTITUDINEA își asumă 
misiunea (și riscul!) de a face publice, într-un 
dosar deschis al conștiinței naționale, toate acele 
mărturii ocultate sau condamnate aprioric, de cei 
care nu ne iubesc, și aprobate de cei care stau 
în genunchi în fața lor (nu pentru a se ruga…). 
Așadar, atâta timp cât mai există, cel puțin insti-
tuțional, Justiție în România, CERTITUDINEA 
se încăpățânează să transpună în fapt principiul 
auditur et alteram pars… (Miron Manega)

RECURS LA ADEVĂR
despre soarta băştinaşilor Americii de 
Sud, „descoperiţi” de căutătorii de aur. Şi 
nici nu vor afla. Din cultura lor lipseşte 

definitiv literatura (consistentă, impunătoare) 
sud-americană, care revelează caracterul mon-
struos al colonialismului prădalnic ce a lovit aco-
lo, în numele emancipării indienilor. Altfel, nu ar 
fi preluat cu atîta nesimţire lauda colonialistului 
triumfator, prezentat ca pionier civilizator, în-
treprinzător benefic. Fiind de fapt vorba de un 
imens genocid, care a înlocuit populaţia a două 
continente cu puii cotropitorilor, cei care exploa-
tează de secole resursele pe teritoriul cucerit, pe 
care azi se consideră acasă. Aşa merg lucrurile, 
de la caverne : băştinaş e cel ce a cucerit scorbu-
ra fostului locatar...

Şi un epilog din REALITATEA 
EVREIASCĂ - Nr. 608-609 (1408-1409) – 1 - 
30 Iunie 2022.

„În 7 iunie 2022, la Muzeul de Istorie şi 
Cultură a Evreilor din România „Dr. Nicolae 
Cajal” (MICER), a avut loc vernisajul expoziţiei 
„Tierra del Fuego. Expedición Popper”, despre 
expediţia lui Julius Popper în insulele Ţara de 
Foc, în septembrie-decembrie 1886. Carmen-
Hannah Ioviţu, directoarea MICER, a adresat un 
cuvânt de bun-venit celor prezenţi şi a mulţumit 
echipei proiectului, precum şi deputatului Silviu 
Vexler, preşedintele FCER, iniţiatorul acestui 
eveniment Julius Popper. Cel născut în cartierul 
evreiesc din Bucureşti, cel despre care copiii din 
Argentina află din manualele de geografie, dar 
despre care copiii din România nu ştiu aproape 

nimic”. [Vor afla de acum, din manualele de 
istorie, cît de benefic e colonialismul, pentru no-
rocoşii băştinaşi].

Tot aşa ar fi spus (sau vor spune, dacă sînt 
replantaţi) şi evreii care au invadat Romania 
după 1800. Că au descoperit şi populat teritoriul 
infestat cu înapoiaţii autohtoni, apoi l-au exploa-
tat raţional, emancipîndu-ne. Generoşi la culme 
- după ce ne-au învăţat să trăim/ bişniţărim - au 
plecat… Asta după ce şi-au umplut sacii (a se 
cerceta şi capitalul de care dispunea foarte tînă-
rul Popper, la plecarea din România), pe spatele 
neoiobăgimii lăsate în fundul gol. Fără a arăta 
recunoştinţa (pe care ar fi simţit-o un popor mai 
puţin ales), pentru că  a supravieţuit/prosperat 
pe spatele poporului autohton, folosit ca resur-
să, împreuna cu resursele sale. Evreii ajunşi în 
Israel din Romania (cu capitalul aferent), după 
ce au acumulat un secol, indiferent ce ar avea 
de reproşat pentru ciţiva ani de confruntari (în 
care şi românii s-au măcelarit între ei, din cauza 
atitudinii antagonice faţă de musafiri) şi pentru o 
scurta perioadă represivă, nu au  arătat însă pic 
de recunostinţă, ci doar resentiment fructificabil 
ocult. Înseamnă că au considerat, ca Popper, că 
tot ce au luat li se cuvenea (conform unei optici 
promovate în Talmud?)… 

„Antisemitismul” anticolonial al 
înaintașilor
Nu putem decît să ne bucurăm că Popper s-a 

supărat pe România și că nu şi-a exersat talentul 
pe noi. Cîte alte „proiecte” nu s-ar fi realizat, 

sporind bogăţia întreprinzătorilor şi puterea lor 
asupra sărăcimii! Din păcate au rămas însă alţii, 
foarte mulţi, cu acelaşi spirit inovator, cu aceeaşi 
energie rapace, cu aceeaşi fraternitate de stol 
devastator. Imaginaţi-vă acţiunea (printre ţăranii 
înjugaţi şi boierii ahtiaţi) a sute de mii de între-
prinzatori ca acesta, „descoperitori” ai spaţiului 
românesc, subdezvoltat speculativ. Am hrănit o 
mare de Popperi… care au învins inerţia băştina-
şilor, jumulindu-i modernizator. Nu e miraculos 
că am supravieţuit activităţii unui asemenea roi 
de căpuşe/ ţînţari/ grauri?  Mare mirare că româ-
nii nu au dispărut, ca indienii din America (sau, 
mai nou, ca palestinienii). Erau probabil mai greu 
de extirpat şi mai buni de muls în viaţă. Au fost 
lăsaţi să-şi îngraşe lipitorile  (vechi şi noi), pentru 
că nu au stat în calea progresului, dîndu-se înceti-
şor/blînd pe brazdă, intrînd docil în rolul păgubaş 
din noile scheme de organizare a vieţii,  părăsind 
inerţiile retrograde şi lăsîndu-se duşi la tăierea 
buzunarelor de către cei altfel tăiaţi; unii trecînd 
- tardiv - de partea rapacităţii înterprinzătoare, 
alături de regizorii capitalismului de clan (a se 
vedea explicaţiile iluminante ale lui Zeletin). Dar, 
iată, mai avem o şansă să dispărem de tot, căci 
emancipatorii revin. Pentru că noi însă nu ne mai 
revenim, sîntem o pradă irezistibilă. 

Fiind anticolonial, „antisemitismul” înainta-
şilor noştri trebuie pus la zidul infamiei în epoca 
mondializării, adică a extinderii parazitismului 
capitalist/ sistemic la scară planetară. Acum, cînd 
reeducarea  legitimează speculativitatea parazi-
tară, cînd oricine visează la o înavuţire fabuloasă 

prin cîştiguri multiplicative/ exponenţiale, cînd 
uzura a evoluat spre scheme Ponzi, cînd fraierul 
ce cîştigă aditiv, din muncă, simte doar frustrare, 
ruşine şi pizmă, respingerea cotropirii comerci-
ale şi denunţarea eficacităţii parazitare stîrneşte 
ura celor care se lovesc de un rest de rezisten-
ţă.  Anticolonialismul îngreunează falsificarea 
imaginii din oglinda conştiinţei colective, strică 
randamentul ideologic, stînjeneşte agenda cîşti-
gătorilor. 

Dar acest „antisemitism”, opus ocupanţilor 
de strămoşii noştri înjugaţi la plug, nu ar merita 
respectul/ înţelegerea/ simpatia noastră, a urma-
şilor incaşilor din Carpaţi?  De ce îi trădăm aşa 
de ieftin? 

Cu gîndul la perspectiva învinşilor, am scris 
cum am scris, perfect conştient că voi stîrni mi-
rare/ reţinere/ iritare la cititorii trecuţi la noua re-
ligie. Şi nu voi plăcea nici patrioţilor de stadion, 
care îşi îmbracă înfrîngerile practice în victorii 
imaginare - fantasme în spaţiul nobleţei sufle-
teşti. Sper ca relativismul să joace în favoarea 
mea, amintindu-le credincioşilor de azi că mîine 
adevărurile se vor răsturna, aşa cum s-a întîmplat 
şi cu cele de ieri… Este buimăcitoare schimbarea 
perspectivei în modelarea fenomenelor civilizaţi-
onale, în funcţie de unghiul din care priveşti, de 
partea de pe care te uiţi […]. Aşa a fost oriunde, 
întotdeauna, pîna azi, cînd descurcăreţii slujesc 
mulţinationalele ce au ocupat terenul devastat 
după 1989 […]. E o chestiune de postură şi 
structură. Are cine lăuda comercialismul ce a pe-
netrat în venele atîtora. După cum mai are şi cine 

să deteste mercantilismul. Cei plămădiţi poetic/ 
arhaic vor denunţa rapacitatea musafirilor evrei. 
Cei plămădiţi pragmatic vor saluta contribuţia 
lor la trezirea poftei de afaceri, de cîştig nemun-
cit. Nefiresc e doar că moştenitorii evreimii care 
a reuşit conchista economică în România impun 
urmaşilor celor folosiţi/ parazitaţi să considere 
invazia strămoşilor lor benefică pentru dezvol-
tarea noastră, rezistenţa nocivă şi încercarea de 
eliberare - criminală.  Şi asta deşi nimeni nu sus-
ţine, cu vreo demonstraţie, această propagandă 
anti-mioritică.  

Contestă cineva faptul ca agregările umane 
au servit subjugării altora, cînd toata istoria e 
plină de astfel de situaţii ce constituie  premisa 
(prezumţia) de la care se poate pleca în polito-
logie/ sociologie /antropologie?  Admitem deci 
că se poate foarte bine ca un grup să paraziteze 
pe altul, că nu e nimic nefiresc/ exotic/ extrava-
gant/ absurd în asta? E doar relativ condamnabil. 
Rămîne doar ca o acuzaţie de acest fel, îndrep-
tată asupra unui grup ce a acţionat într-o anume 
perioadă, să fie  eventual dovedită ca falsă sau 
exagerată. Dar poate cineva dovedi că evreii nu 
ne-au invadat/ jefuit/ exploatat ? Nici nu încear-
că nimeni - fiind mai simplu/ eficace să impui 
măsluirea istoriei prin forţă. 

Să vedem însă cum au făcut înaintaşii noştri 
dovada contrară.  

VA URMA

NOTĂ. I ntertitlurile și ilustrația aparțin 
redacției



FLORIN BĂLĂNESCU

„Doamne, ține țara și neamul ăsta, așa cum le-a vrut Căpitanul!”
         - Interviu cu ILIE TUDOR - Ilie Tudor s-a născut la 3 martie 1923, în comuna Podari, județul Dolj și a murit la 22 martie 2015, în satul natal, unde a și fost 

înmormântat. A absolvit Seminarul Teologic Ortodox Sfântul Grigorie Teologul din Craiova, după care a fost dascăl și cântăreț 
bisericesc în sat. A fost căsătorit și a avut un fiu și două fiice. Fiul se numește TUDOR GHEORGHE. În anul 1958, a fost arestat 
pentru uneltire împotriva ordinii sociale și condamnat la 29 de ani de închisoare, fiind închis în penitenciarele din Craiova, Jilava, 
Gherla și Aiud, precum și în colonia de muncă Salcia din Insula Mare a Brăilei, până la grațierea din anul 1964. Este autorul mai 
multor volume, între care Cu Jiu’n cobiliță - povestiri (2002), Cuvinte răstignite - versuri (2003), De sub tăvălug. Amintiri din 
temnițele României îngenuncheate (2003), Respirând sublimul - versuri (2003), Mlaştina deznădejdii. Dintr-o lume care nu mai 
e, volumul 1 (2006), Gânduri din strana bisericii - versuri (2007), Întru slava celui ce este - versuri (2007), Un an lângă Căpitan. 
Amintiri sfinte din lumea legionară (2007) și Cugetări, constatări, contestări - eseuri (2008). În anul 1990, a fost ales primarul 
comunei Podari. A fost distins cu Ordinul Crucea Patriarhală pentru mireni a Patriarhiei Române. A rememorat amintiri din 
tinerețe în interviul următor, realizat la 27 iulie 2012, în casa lui din sat.


